
  
 Strategiskt utskott Sammanträdesprotokoll  
 2023-10-11  
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 

Plats och tid Rådhuset, lilla salen, kl 08.30-12.45 
 Beslutande Jeanette Ovesson (M) 
Henrik Mårtensson (C) 
Pia Ingvarsson (S) 
Lars Johansson (S) 
Mats Sundbeck (V) 
Tomas Assarsson (SD) 

Övriga närvarande Diana Olsson, kommundirektör 
Lars Johan Roswall, ekonomichef 
Carina Persson, nämndsekreterare 

Utses att justera Pia Ingvarsson  
Justeringens 
plats och tid 

 Digital signering 

Underskrifter  
 

 Paragrafer 186-192 
 Sekreterare 

 
Carina Persson  

 Ordförande 
 

Jeanette Ovesson  

 Justerande Pia Ingvarsson 
 

ANSLAG/BEVIS  
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
Organ Strategiskt utskott 

Sammanträdesdatum 2023-10-11 

Datum för 
anslags uppsättande 

2023-10-23 Datum för 
anslags nedtagande 

2023-11-13 

Förvaringsplats 
för protokollet 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Underskrift 

Carina Persson 
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 Strategiskt utskott Sammanträdesprotokoll  
 2023-10-11  
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 

 
INNEHÅLLSFÖRTECKNING 
 
Beslut Rubrik Ärende  Sida 

 
§ 186 Val av justerare 2023/41 3 
§ 187 Fastställande av ärendelista 2023/42 4 
§ 188 Uppsiktsplikt - Barn- och utbildningsnämnden 2023/117 5 - 6 
§ 189 Uppsiktsplikt - Socialnämnden 2023/118 7 - 8 
§ 190 Uppsiktsplikt - Österlens Kommunala Renhållnings 

AB 
2023/119 9 

§ 191 Uppsiktsplikt - Miljöförbundet 2023/120 10 
§ 192 Uppsiktsplikt - Österlen VA AB 2023/164 11 
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§ 186   Dnr 2023/41 
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 
 

  
Val av justerare 

Att justera dagens protokoll utse Pia Ingvarsson (S).  

_____ 
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§ 187   Dnr 2023/42 
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 
 

  
Fastställande av ärendelista 

Strategiska utskottet godkänner upprättad ärendelista. 

_____ 
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§ 188   Dnr 2023/117 
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 
 

  
Uppsiktsplikt - Barn- och utbildningsnämnden 

Närvarande: Jaennine Olesen (M), Christina Brandt (M), Christer Grankvist (S), Anders 
Wedin 

Informerar om det minskade anslaget för Kulturskolan och vad detta inneburit.  
 
Blåvingeverksamheten administreras numera av socialförvaltningen. 
 
Skolinspektionen har gjort en regelbunden kvalitetsgranskning på Nova gymnasium och 
Gärsnäs skola. Inspektionen för väl ut även om några påpekanden framkom vilket innebär 
att det finns en del att arbeta med. 
 
Modersmålsundervisning ansvarar varje huvudman för. 
 
Förvaltningen har prioriterat kompetensutveckling hos medarbetarna. 
 
När det gäller kartläggning av läskompetens visar det sig att Simrishamn ligger över snittet 
i årskurs 3. 
 
Pedagoger i förskolan har deltagit i utbildning som Linné universitetet höll i. 
 
Rektor/personal/föräldrar inom Korsavadsskolan har infört en mobilfri skola. Efter 2 må-
nader visar det sig att eleverna har ett mer socialt umgänge med varandra. Eleverna känner 
sig mer fokuserade. 
 
Nova gymnasium har ökat elevantalet med nästa 100 % av åk 1 jmf med 2022. 
 
Den lagstadgade simundervisningen har fungerat trots att man inte har tillgång till egen 
simhall. Medför kostnadsförflyttning och kostnadsökning. 
 
Målet att eleverna ska rekommendera sin skola ligger på ca 6 % i årskurs 9 samt i årskurs 2 
i gymnasiet. En studie visar att ju bättre skolresultat en elev har ju högre betyg ges när det 
gäller att rekommendera sin skola. 
 
 
När det gäller uppföljning av ekonomin prognostiseras balans vid årsskiftet under förut-
sättning att de effektiviseringarna man föreslagit kan genomföras. 
 
Semesterlöneskulden är svårt att ta hänsyn till i budgetsammanhang.  
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§ 188 forts   Dnr 2023/117 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 

 
Genomgång sker av uppsatta mål vilka visar att en del är uppfyllt i hög grad och andra mål 
delvis.  
 
_____ 
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§ 189   Dnr 2023/118 
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 
 

  
Uppsiktsplikt - Socialnämnden 

Närvarande: Ingela Bröndel (M), Anita Svensson (C). 

Nämnden fokuserar på barn, vuxna och äldre vilket kombineras på ett eller annat sätt. 
 
Tillitsbaserad styrning och ledning har gett en gemensam syn vad gäller budgetprocessen. 
Än mer dialog kommer ske med medarbetarna – vad drivs du av, vad kan du påverka med 
mera. 
 
Arbetet att se över regelhandboken pågår. Lagar behöver inte ingå i regelhandboken. 
Viktigt med den goda kvalitén inom samtliga grupper – gör vi för lite eller för mycket?  
 
Civila försvaret pågår med god beredskap.  
 
Socialpsykiatrin visar ökade kontakter med boendestöd. Stort arbete med det personliga 
ombudet.  
 
Elevarbete från Alnarp arbetar med design idéer för utemiljöer. 
 
Förvaltningen har svårt att rekrytera medarbetare vilket är en utmaning. Förändrade arbets-
sätt och metoder kan påverka rekryteringen.  
 
Har diskuterats att kommunens städenhet skulle kunna vara behjälpliga vid städning hem-
ma hos enskilda brukare.  
 
Arbetet med schemaläggning pågår. I den mån det är möjligt försöker man tillmötesgå 
önskemål. Samtliga anställda erbjuds heltidsanställning. 
 
Ny socialtjänstlag är på gång.  
 
Utökade resurser inom familjeteamet för arbete i hemmet med barn och deras familjer. 
 
Ensamhetsprojektet har utökats till ”alla åldrar”.  
 
När det gäller att motverka hemlöshet har inventering gjorts och visar ett behov hos 12-14 
personer. Samarbete sker med Simrishamns Bostäder AB samt en privat fastighetsägare.  
 
När det gäller ”God och nära vård” samarbetar man bland annat med Region Skåne.  
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§ 189 forts   Dnr 2023/118 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 

Inom ”Nära vård” är det på gång mobila team. Landskrona kommun tillämpar detta. 
 
Ett fåtal brukare vårdas hemma som har behov av stora medicinska insatser. 
 
Funktionen verksamhetsledare är även processledare för teamet ”Nära vård”. 
 
Patientsäkerhetsdag är genomförd.  
 
Enligt prognos i delårsbokslut, visas ett ”plus minus noll” resultat. Placeringar är oförut-
sägbart inom verksamheten.  
 
Behovet av ekonomiskt bistånd finns hos 90-115 unika hushåll. Ser en ökning när det gäl-
ler begravningskostnader. 
 
Öppnat barnboende ”Gläntan” i Gärsnäs. Plats för 3 boenden. I dagsläget bor 2 personer på 
”Gläntan”. 
 
Förvaltningen ser att en del av målen kommer uppfyllas liksom att en del inte kommer 
uppnås.  
 
Särskilda boendet ”Vardaga” har åter öppnat upp 9 platser och har idag 54 platser. 
Pilegården i Hammenhög har stängt 9 platser. 
 
_____ 
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§ 190   Dnr 2023/119 
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 
 

  
Uppsiktsplikt - Österlens Kommunala Renhållnigs AB 

 Närvarande: Matts Karlsson, Bo Persson, Sofia Walters, Johnny Meerwald 
 
År 2023 har visat stora minskningar på avfallsmängderna. Konjunkturen som påverkar 
detta. Förväntas bli samma resultat under 2024. 
 
Entreprenörerna har haft mindre incidenter under sommaren.  
 
Tertialbokslut visar inga stora förändringar på intäktssidan däremot på utgiftssidan.  
 
Indexförändring på 6-7% för kommande år innebär ändå förslag på oförändrad taxa. 
 
Fr o m 1 januari 2024 återgår ansvaret för återvinningsstationerna till kommunerna. 
 
Budget 2024 visar ingen stor förändring bortsett för kostnaderna för övertagandet av åter-
vinningsstationerna.  
 
SYSAV kommer hantera kundtjänsten när det gäller återvinningsstationerna. Avtalsfrågor 
kommer överlämnas till ÖKRAB.  
 
Många upphandlingar under 2023, t ex slamtömning, brister på ÅVS:er samt upphand-
lingstjänster, 4-fackskärl. 
 
Nuvarande entreprenör för hämtningen av hushållssopor kommer fortsätta även 2026.   
Viktigt med information/kommunikation om hur hämtningen ska fungera  
fr o m 2026 samt information om 4-fackskärlen. Man kommer informera i samband med 
olika evenemang framöver. 
  
Olika skol aktiviteter har genomförts för skolelever. Årskurs 5 åker på studiebesök till 
SYAV i Malmö. 
 
För att underlätta arbetsbelastningen under sommaren har man minskat på telefontiderna, 
vilket slagit väl ut. 
 
_____ 
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§ 191   Dnr 2023/120 
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 
 

  
Uppsiktsplikt - Miljöförbundet 

Närvarande: Christer Akej, Carina Barthel, Daniel Hirvonen 
 
Tertialbokslutet kommer visa ett plus. Självförsörjningsgraden klaras med god marginal. 
Räknas med full täckning 2024 när det gäller alkoholtillsynen. 
 
Rättvisare hantering och man kan påverka sina tillsynskostnader med efterdebitering. 
 
Rekrytering av miljöchef har startat upp. Nuvarande chef slutar under 2:kvartalet 2024. 
 
Bra fungerande verksamhet. Positiv respons från Svenskt Näringsliv när det gäller kontak-
terna man har med krögare. Jobbar hela tiden med att bli effektivare. 
 
Genomgång sker av budgetuppföljningen för intäkter per 2023-08-31. 
Budgetuppföljningen t o m augusti visar ett troligt plus på 1,3 mnkr. 
 
Alkoholverksamheten hade en självfinansieringsgrad på 91 %. 
 
Verksamheten visar en stor kundnöjdhet med ekonomi i ordning. 
 
När det gäller e-tjänster har man ett avtal med Prosona och tjänsterna kan användas fr o m 
idag. Det handlar om ca 15 tjänster som man kan använda via förbundets hemsida. 
 
Alkoholmodulen och en livsmedelsapp ska kunna användas då man gör sina tillsynsbesök. 
Positivt när man kan lämna kostnaden för besöket direkt till vederbörande. 
 
Man jobbar vidare med intern kontroll. 
 
____  
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§ 192   Dnr 2023/164 
 

Justerandes sign Protokollsutdrag intygas: 
 

  
Uppsiktsplikt - Österlen VA AB 

Närvarande: Johan Persson, Kaj Ovesson, Bo Herou 
 
Försökt göra besparingar på elsidan, ca 200-250 kWh. Elen är en stor kostnad för bolaget.  
 
Ser över underhållskostnaderna genom att inventering sker av underhållsbehovet. 
 
Ekonomin visar ett utfall på driften med ca 67 mnkr, prognos för helår 95 mnkr. Taxeför-
ändringarna är inte medtagna. 
 
När det gäller investeringarna visar anbuden lägre priser än beräknat. Anbudens priser ligg 
på ca 30 % av kostnaden man beräknat.  
 
Arbetet med ledningen till Ystad beräknas driftsättas i början av 2024. 
 
Driftproblem med reningsverket i Kivik – kedja gick av, är åtgärdat. 
Relining av ca 800 meter avloppsledning på Strandgatan i Skillinge. 
 
Ledningsarbete pågår mellan Bjäresjö och Tommarp, väg 11, samt inne i Järrestad och 
Bjäresjö, 
 
Vattenkiosk startar inom kort i Kivik. 
 
Nya medarbetare har anställts. Totalt är man idag 59 anställda.  
 
Sammanslagning av databaser pågår. Nytt lönehanteringssystem implementerades vid års-
skiftet.  
 
Bolaget behöver anpassa sig efter rådande världsläge och den osäkerhet som råder. 
 
Bör se över ökat samarbete med andra kommuner. 
 
Fortsatt utbyggnad av ledningsnätet behövs och att öka förnyelsetakten är något som ingår 
i ”framtiden”. 
 
Genomlysning av bolaget pågår. Bland annat ses styrdokument över.  
Resultatet av genomlysningen kommer presenteras i kommunstyrelsen. 
 
_____  
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Detta dokument är elektroniskt signerat enligt EU:s förordning eIDAS och 
utgör en avancerad elektronisk underskrift och är juridiskt bindande.

Kommunstyrelsens ordförande: Jeanette Ovesson Kommunstyrelsens 2:e vice ordförande: Pia
Ingvarsson
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